
VIDEO: Slovensko nenakúpi vakcínu Sputnik,
návrh vetovala protislovensky založená strana
Za ľudí a jej antiruská šéfka s IQ hojdacieho
koníka. Masový vrah Matovič len bezradne
prizeral
- CZ24 News | 19. února 2021

SLOVENSKO: Premiér Igor Matovič (OĽaNO) povedal, že ľudia na Slovensku čakajú, kým sa dostanú
na rad s očkovaním, a veľké množstvo by sa chcelo dať zaočkovať len vakcínou Sputnik V.

Slovensko nezaobstará vakcínu Sputnik V. Vládny kabinet vo štvrtok neschválil uznesenie o jej
nákupe. Vetovala ho strana Za ľudí. Použitie Sputnika V sa podľa navrhovaného uznesenia malo
povoliť po kladnom posúdení Štátnym ústavom pre kontrolu liečiv (ŠÚKL) alebo po registrácii
Európskou liekovou agentúrou (EMA).

“Veľmi ma mrzí, že koaličný partner dnes vytiahol najsilnejšiu zbraň a v podstate povedal,
že na Slovensku sa o Sputniku vôbec ani baviť nebudeme,” uviedol premiér Igor Matovič
(OĽANO) s tým, že práve spomínané uznesenie malo umožniť ministrovi zdravotníctva Marekovi
Krajčímu (OĽANO) zaobstarať vakcíny od Ruskej federácie.

“Mali sme predbežný prísľub dodania týchto vakcín už na koniec februára v dávke pre
80.000 ľudí,” uviedol Krajčí. Premiér ďalej povedal, že ľudia na Slovensku čakajú, kým sa dostanú
na rad s očkovaním, a veľké množstvo by sa chcelo dať zaočkovať len vakcínou Sputnik V.
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Krajčí s Matovičom pripomenuli, že uznesenie bolo napísané ústretovo, snažili sa o kompromis.
Sputnik V by sa podľa návrhu mohol na Slovensku použiť len po kladnom posúdení ŠÚKL alebo po
registrácii Európskou liekovou agentúrou. Strana Za ľudí podľa neho zablokovala nákup vakcíny
Sputnik V na Slovensku. Minister pripomenul, že očkovanie vakcínou Sputnik V by bolo dobrovoľné a
realizovalo by sa vo vyhradených vakcinačných centrách.

Uznesenie, ktoré pripravil Krajčí, odôvodňovalo nákup vakcíny Sputnik V odporúčaním Pandemickej
komisie vlády SR a ďalších odborníkov, zhoršujúcou sa epidemickou situáciou na Slovensku, ako
aj nestabilnými a meškajúcimi dodávkami vakcín registrovaných Európskou liekovou agentúrou
a obstarávaných Európskou komisiou.

Matovič označil Sputnik za vakcínu s vynikajúcou účinnosťou

“Všetci špičkoví slovenskí odborníci na infektológiu, imunológiu a epidemiológiu prišli na
zasadnutie komisie so stanoviskom, že vzhľadom na katastrofálne meškanie dodávok EÚ
registrovaných vakcín je na mieste, aby vláda začala rokovať s ruskou stranou o dodávke
vakcín Sputnik V,” uviedol premiér v utorok s tým, že niektorí politici sú proti názoru odborníkov.
Sputnik označil za vakcínu s vynikajúcou účinnosťou. “A v situácii, v ktorej sa nachádzame, by sa
ňou dobrovoľne dali zaočkovať milióny ľudí na Slovensku,” dodal.

Pozrite si tlačovú besedu po rokovaní vlády. Podľa ministra zdravotníctva Mareka Krajčiho
uznesenie o zaobstaraní vakcíny Sputnik V neprijali, nakoľko koaličný partner strana Za
ľudí uznesenie vetoval:

Remišová: Občania Slovenska nemôžu byť pokusní králici

Nech je vakcína vyrobená kdekoľvek na svete, môžeme ju na Slovensku používať až po jej registrácii
Európskou liekovou agentúrou (EMA). Ak sa má používať bez toho, existuje na to výnimka ministra
zdravotníctva. V takom prípade sa však minister nemôže schovávať za kolektívne rozhodnutie vlády.
Vyhlásila to predsedníčka strany Za ľudí a vicepremiérka Veronika Remišová po štvrtkovom rokovaní
vlády, na ktorom sa neschválilo uznesenie o nákupe ruskej vakcíny Sputnik. Vetovala ho práve strana
Za ľudí.

“Môžeme na Slovensku použiť akúkoľvek vakcínu, nezáleží na tom, kde je vyrobená, ale musí prejsť
prísnou registráciou, a to registráciou v EMA. Práve táto registrácia zabezpečuje to, že vakcíny sú
bezpečné a spĺňajú tie najprísnejšie normy a štandardy,” povedala s tým, že takéto vysoké štandardy
platia v Európskej únii.

Vyvrátila tvrdenie premiéra Igora Matoviča (OĽANO), že by strana Za ľudí celkovo odmietla diskusiu
o Sputniku. Zdôraznila, že im nezáleží na tom, kde bola vakcína vyrobená, ale na príslušnej
registrácii EMA. Odvolávala sa aj na predložené posudky, v ktorých odborníci trvali na tom, aby
vakcíny používané na Slovensku mali príslušné registrácie.

Ministerka spravodlivosti Mária Kolíková (Za ľudí) dodala, že s uznesením mali aj právny problém,
pretože Sputnik patrí medzi vakcíny, pre ktoré platí tzv. centrálna registrácia EMA. Strana teda mala
problém aj pri odvolávaní sa na registráciu v Maďarsku. “Vychádzame z toho, že národná registrácia
pre takúto vakcínu nie je možná, je teda možná len centrálna registrácia. Tak chápeme európske
nariadenie,” podotkla s tým, že zatiaľ nie sú informácie o požiadaní EMA o registráciu Sputnika zo
strany výrobcov.

Remišová poznamenala, že na vláde nedostali ani písomné informácie o možných dodávkach vakcín z



Ruska. Nedokázala teda potvrdiť slová premiéra, že už o týždeň by mohlo na Slovensko prísť 160.000
dávok. “Očakávam, že uznesenia na rokovanie vlády nebudeme dostávať pri takejto dôležitej veci
hodinu pred rokovaním a budú tam všetky dostupné informácie,” povedala. Podľa vlastných slov
nepozná ani výsledky prieskumu, na ktorý sa premiér odvolával v súvislosti s ochotou očkovať sa
Sputnikom. Remišová si však nemyslí, že sa v prieskume pýtali na ochotu očkovať sa neregistrovanou
vakcínou.

Pozrite si vyjadrenie predsedníčky strany Za ľudí Veroniky Remišovej a ministerky
spravodlivosti Márie Kolíkovej. Po rokovaní vlády sa vyjadrili k ruskej vakcíne Sputnik V:

Krajniak je sklamaný, že Slovensko nenakúpi vakcíny Sputnik V

Minister práce, sociálnych vecí a rodiny Milan Krajniak (Sme rodina) je sklamaný, že Slovensko
nenakúpi vakcínu Sputnik V. Informuje o tom na sociálnej sieti.

“Nikoho sme nechceli nútiť, aby sa dal zaočkovať a už vôbec nie Sputnikom. Iba sme chceli dať
ľuďom možnosť, aby si mohli vybrať aj Sputnik,” napísal.

Dodal tiež, že je škoda, že na Slovensku nebudú od budúceho týždňa vakcíny navyše. “Budúci týždeň
tu mohli byť okrem Pfizer (mešká a znižuje dodávky), Moderny (mešká a znižuje dodávky) a
AstraZeneca (najviac mešká a dodávky do konca marca znížila o 75 percent) aj vakcíny Sputnik –
desiatky tisíc týždenne navyše,” uviedol.

Debata v TA3 o Sputniku, očkovaní a aktuálnej pandemickej situácii

O Sputniku, očkovaní a aktuálnej pandemickej situácii debatovali v Téme dňa na TA3 dvaja koaliční a
jeden opozičný poslanec. Diskutovali Monika Kavecká (OĽANO), poslankyňa a predsedníčka OZ
sestier a pôrodných asistentiek, Tomáš Valášek (Za ľudí), predseda výboru NR SR pre európske
záležitosti a Marián Kéry (Smer-SD), predseda Zahraničného výboru NR SR.

Názory zástupcov koaličných i opozičných strán sú rôzne, v jednom sa však zhodli, v prípade vakcín
by nemalo ísť o geopolitický problém. Tomáš Valášek v našej relácii bránil stanovisko strany Za ľudí,
ktorá návrh vlády nepodporila, podľa neho nie sú proti vakcíne samotnej, ale skôr proti tomu, že nie
je overená. “Očkujme Sputnikom, ale až keď bude poctivo preverený a autorizovaný,” uviedol. V
tomto je podľa neho názor členov Za ľudí konzistentný. “Nerobme sa Slovákoch pokusy, nie sme za
zúfalé a nebezpečné riešenia,” povedal.

Naopak podľa Mariána Kéryho zo Smeru-SD si výnimočné situácie žiadajú výnimočné riešenia. A
taká je podľa neho aj pandémia. “Prečo by úlohu európskej agentúry nemohol suplovať Štátny ústav
na kontrolu liečiv? Dá sa to obísť,” povedal Kéry v TA3. Podľa jeho slov je za aktuálnu situáciu do
určitej miery zodpovedný aj minister zdravotníctva Marek Krajčí, považuje ho za slušného človeka,
avšak nie za dobrého manažéra. Je vraj pod vplyvom Igora Matoviča.

Monika Kavecká zo strany OĽANO si naopak ministra Krajčího zastala, podľa nej robí všetko pre
životy ľudí. “Pandémia je celosvetový problém, všetci pracovníci v rezorte zdravotníctva idú na 200
%, za ministrom stojíme, všetky kroky urobil v súlade s odborníkmi a počúva ich,” bránila Krajčího.
Pri Sputniku by sa podľa jej slov mal počúvať názor odborníkov a nemal by sa z toho robiť
geopolitický problém. Z očkovania sa vraj zbytočne spravila politická téma a každý má právo
rozhodnúť sa.
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